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REFERAT	UDVALGSMØDE	I	MEDIER	OG	KOMMUNIKATION	
Den	24.	november	2022	
Tilstede:	Me+e	Nielsen,	Anne	Lisbeth	Jepsen,	Ejvind	Dahl,	Troels	Wi+er,	Thomas	Frydendal	Nielsen	og	Henrik	
Helms.	
ADud	Eva-Maria	Schulz	

1. Magasin	gennemgang	og	status	
Magasinet	er	på	vej	fra	tryk	og	bliver	distribueret	med	GLS	fra	i	næste	uge	og	sendes	direkte	Bl	
menighedsrådsformændene	som	fordeler	dem	Bl	menighedsrådsmedlemmer	og	ansaDe.	
Vi	blev	enige	om	at	gå	Bdligere	igang	med	at	drøFe	tema	Bl	magasinet,	sådan	at	der	afsæDes	Bd	Bl	det	
på	april	mødet	og	der	i	august	nedsæDes	et	korrekturudvalg	

2. InformaEon	om	Podcast	serie	El	gravere	
I	samarbejde	med	kommunikaBonsmedarbejder	Lene	Kjældgaard,	Haderslev	SBF	og	Sofie	Kurre	fra	
Grøn	kirke	er	Henrik	igang	med	at	ideudvikle	på	en	podcastserie	målreDet	gravere.	Det	er	i	første	
omgang	tænkt	som	tre	afsnit	som	har	bæredygBghed	som	tema.	
Udvalget	drøFede	mulige	vinkler	og	slog	på	vigBgheden	af	at	det	er	båret	af	mennesker	der	arbejder	
med	det	fremfor	eksperter.	Opgaven	er	kommet	som	et	opdrag	fra	sBFets	grønne	udvalg.	

3. Status	på	det	fælles	landdækkende	team	for	intern	kommunikaEon	
Henrik	orienterede	omkring	arbejdet	i	teamet	som	han	er	tovholder	for.	Det	første	projekt	omkring	
psykisk	arbejdsmiljø	er	afleveret.	Det	er	løFet	ind	som	temasider	på	7	ud	af	10	sBFers	hjemmesider	-	og	
de	resterende	tre	har	løFet	dele	af	siderne	ind.	Hos	os	findes	de	her:	hDps://viborgsBF.dk/psykisk-
arbejdsmiljoe	
Næste	projekt	for	teamet	handler	om	at	samle	det	materiale	der	findes	omkring	rekruDering	af	ansaDe	i	
folkekirken.	

4. Kig	på	brug	af	budget	for	2022	
5. Beslutning	om	at	bruge	budgetkroner	Bl	at	teste	øget	indkøb	af	journalistbistand	Bl	løsning	af	

kommunikaBonsopgaver	i	2023.	
De	to	dagsordenpunkter	blev	taget	under	et.	Henri	orienterede	om	at	behovet	for	kommunikaBon	er	
sBgende	og	samarbejdet	på	tværs	af	sBFerne	også	er	Bltagende.	Derfor	vil	det	være	anbefalesværdigt	
at	have	mulighed	for	at	Blkøbe	sig	ekstra	assistance	udefra	Bl	at	løse	enkelte	kommunikaBonsopgaver.	
Det	blev	bakket	op	af	udvalget	og	Henrik	afprøver	mulighederne	frem	Bl	næste	møde	så	vi	på	baggrund	
af	det	kan	besluDe	en	fremadreDet	model	og	justere	budgeDet	ind	eFer	det.	

6. Evaluering	af	kursusforløb	i	2022	og	beslutning	om	indhold	El	kurser	i	2023	
Troels	og	Henrik	orienterede	om	de	tre	inspiraBonsmøder	der	har	været	holdt	(Viborg,	Lemvig	og	Ikast)	
-	og	derudover	er	en	aflyst	(Aars).	Der	har	været	god	Blslutning	Bl	møderne	(omkring	15	deltagere	hver	
gang).	Det	blev	fremhævet	at	folk	fik	gennemgået	egne	sider	på	facebook	og	hjemmeside	-	og	at	de	
havde	mulighed	for	at	netværke	med	hinanden.	Det	blev	besluDet	at	Troels	og	Henrik	laver	et	oplæg	Bl	
fire	møder	i	2023	fordelt	på	to	emner.	Kirkeblade	og	facebook.	De	fordeles	så	vi	når	godt	geografisk	
rundt	i	sBFet.	
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7. Beslutning	om	mødehyppighed	og	planlægning	af	møder	i	2023	
(7.	februar	kl.	15-17)	-	foreslået	flyDet	Bl	8.	februar	kl.	15-17	
19.	april	kl.	15-17	
31.	august	kl.	15-17	
22.	november	kl.	15-17	
Alle	møder	er	i	bispegården	Domkirkestræde	1	8800	Viborg	

8. Input	El	pejlemærker	El	årsrapporten	(ikke	drøFet)	

9. Eventuelt	-		hvor	Anne	Lisbeth	fortalte	om	hendes	deltagelse	i	KM´s	digitaliseringskonference,	som	hun	
synes	var	god	og	givende	(indhold	kan	ses	her:	hDps://Blmeld.km.dk/)	-	og	anbefalede	det	som	noget	
udvalget	kunne	deltage	i.	

Ref/Henrik	Helms	
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